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§ 3   

Svar på remiss om central avgiftshantering för förskola, 
fritidshem och fritidsklubb 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering av ärendet.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss om central 

avgiftshantering för förskola, fritidshem och fritidsklubb (dnr 329-

1008/2013). Spånga-Tensta stadsdelsnämnd bereds möjlighet att 

lämna synpunkter. Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till förslag 

om en central avgiftshantering för förskola, fritidshem och 

fritidsklubb. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 september 2013. 

Dnr 628-2013-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) föreslog gemensamt för FP+M 

att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) föreslog gemensamt för S+V att 

nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Awad Hersi (MP) lade för MP fram ett förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta FP+M:s förslag. 

 
Reservation  

Reservation anmäldes av ledamöterna Awad Hersi (MP) och Derya 

Uzel (MP) till förmån för eget förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar: 

att avvisa förslaget om central avgiftshantering för förskola, 

fritidshem och fritidsklubb. 

forts. 
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forts § 3 

 

Vi konstaterar att det i svaret finns många kloka synpunkter, även om 

vi väljer ett annat ställningstagande än det förvaltningen föreslår. 

 

Vi anser i likhet med förvaltningen att det i remissen finns en övertro 

på effektivitetsvinster som kan åstadkommas med e-tjänsterna, 

särskilt med tanke på att det i vår stadsdel är väldigt många föräldrar 

som inte ens använder e-tjänsterna. I remissen räknas med att det ska 

gå att göra stora personalbesparingar och att antalet personal som 

arbetar med avgiftshanteringen och relaterade uppgifter ska i det 

närmaste kunna halveras. Vi tror att detta är för optimistiskt räknat. 

 

Vi anser att närhetsprincipen ska värnas och uppgifterna hanteras 

nära brukarna. När det finns frågor runt avgifter för förskolan är det 

bra att det går att ringa stadsdelsförvaltningen och ställa frågor. Det 

kan också tänkas att många föräldrar tycker att det är enkelt och 

tydligt att avgifter för förskola, fritidshem och fritidsklubb hanteras 

separat – vill brukarna ha ett gemensamt system? 

 

Ska det finnas ett centralt avgiftshanteringssystem bör detta omfatta, 

förutom de kommunala verksamheterna,  

 

även en majoritet av friförskolorna, samt fritidshem samt 

fritidsklubbar som är kopplade till friskolorna. Då måste 

avgiftshanteringssystemet kunna hantera de fristående 

verksamheternas möjlighet att själv sätta storleken på avgifterna. 

 

Vi anser vidare att de e-tjänster som finns idag är underutvecklade. 

Här i kan också finnas en orsak till att det inte är fler föräldrar som 

använder det idag.” 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Ornina Younan (S) lade gemensamt för S+V fram 

ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi ställer oss positiva till en central avgiftshantering, när det gäller 

förskola och fritidshem. Däremot befarar vi att fritidsklubbarna i 

utsatta områden kommer att hamna i kläm. Idag är det varje rektor på 

respektive skola som bestämmer avgiften. I områden som är 

ekonomiskt utsatta har rektorerna en större kompetens att avgöra 

vilken nivå avgiften ska ligga på.  

 

forts. 
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forts § 3 

 

Det betyder att de anpassar den efter läget och det leder till att de 

elever som har störst behov av fritidsaktiviteter också har möjligheten 

att delta.  

 

Vi befarar att det kommer att bli en försämring om beslut om avgiften 

för fritidsklubbarna flyttas över från rektorer med god lokalkännedom 

till central instans i staden där man har mindre kunskap om 

förhållandena i respektive stadsdel.” 

 

__________________ 

 

 


